
Europos piliečių iniciatyvos „End the Cage Age“ organizatorės Olgos Kikou pasakojimas 
 
 
Sveiki, aš – Olga Kikou, viena iš sėkmingos Europos piliečių iniciatyvos, surinkusios daugiau 
kaip 1,6 mln. parašų ir viršijusios reikiamą parašų skaičių 21 valstybėje narėje, organizatorių. 
 
Iš patirties galiu duoti du patarimus dėl parašų rinkimo. 
Pirma, suburkite žmones, kuriais galėtumėte pasikliauti, t. y. žmonių ir organizacijų, kurie 
palaiko jūsų idėją, tinklą. Antra, itin aktyviai vykdykite kampaniją internete. 
 
Vienas pirmųjų darbų, kurio nutarėme imtis, ir buvo sukurti tokį tinklą. Galiausiai prie mūsų 
prisijungė apie 170 federacijų ir organizacijų visoje Europoje. Jos įsipareigojo kuo plačiau 
paskleisti mūsų idėją. Tai buvo didelė sėkmė, tačiau iš mūsų ji pareikalavo daug planavimo ir 
pastangų. 
 
Šiuo metu itin aktualu tai, kad dauguma parašų renkami internetu, o ne popieriuje. Tai – 
pastarojo laikmečio pokytis.  
Anksčiau kampanijos būdavo itin viešos – jos vykdavo aikštėse, gatvėse, tiesiogiai kalbantis 
su žmonėmis; dabar padėtis pasikeitė, todėl turėjome prisitaikyti ir mes. 
Socialinė žiniasklaida tapo labai svarbia priemone ne tik informacijai skleisti, bet ir 
parašams rinkti. 
 
Itin svarbus mums buvo savanorių dalyvavimas. Tiesiog negalėtume išsiversti be jų pagalbos, 
mums reikalingi savanoriai visoje Europoje. Europos piliečių iniciatyva yra ne vien šalies 
masto, tai – ES lygmens priemonė, todėl turime būti aktyvūs daugelyje šalių ir, žinoma, 
negalime to padaryti be savanorių – piliečių, kuriems rūpi mūsų idėja, ir kurie vėliau imasi ją 
skleisti savo gimtosiose šalyse. 
 
Mūsų iniciatyvos proceso pradžioje, pradėję rinkti parašus, sulaukėme didelio susidomėjimo, 
pasirašė daug piliečių, tačiau vėliau, galbūt po mėnesio 
ar dviejų–trijų mėnesių skaičiai paprastai ima mažėti, todėl turite būti pasirengę pasitelkti 
kitas priemones ir būdus, kaip vėl padidinti surenkamų parašų skaičių. 
 
Norėčiau pabrėžti, kad dalyvavimas EPI veikloje, jos inicijavimas ir organizavimas yra 
sudėtingas procesas, pareikalausiantis nemažai laiko ir glaudaus daugybės žmonių 
bendradarbiavimo. Todėl nereikia puoselėti tuščių vilčių, kad bus lengva, tikrai ne – tai 
nelengvai įgyvendinamas sumanymas, kuriam prireiks daug laiko, planavimo ir  žmonių 
išteklių. Net jei idėja gera, pati savaime ji negyvuos, jei nebus pakankamai ja užsidegusių ir 
pasiryžusių ją įgyvendinti žmonių. 
 
Šis Forumas rengiamas pačiu laiku, nes jau esame sukaupę EPI rengimo patirties ir nemažai 
jų pavyko sėkmingai įgyvendinti, taigi, jau yra nemažai žmonių, su kuriais galite aptarti savo 
EPI, pasimokyti iš jų patirties, sužinoti, kas jūsų laukia ateityje ir atitinkamai planuoti darbą. 
Subūrėme daug aktyviai Europos piliečių iniciatyvose dalyvavusių paprastų piliečių ir 
organizatorių, kurie gali jums suteikti 



patikimos informacijos. Taigi tai yra mokymosi procesas, kuriame ne tik semiamasi patirties, 
bet ir kuriami ateities planai. Jei vadovausitės šiais pavyzdžiais, gerai įsiklausysite, patys 
užduosite klausimų, būsite gerai pasirengę imtis savo EPI.   
 
Tad susitikime Forume! Pasikalbėkime apie planus, aptarkime, ką norime daryti, ir 
pasimokykime vieni iš kitų. Tikimės bendradarbiauti ateityje! 


